

MEDIA ADVISORY

Media Conference: New Basic Income Report Charts a Path Forward for Prince Edward Island

On November 22, 2023, *A Proposal for a Guaranteed Basic Income Benefit in Prince Edward Island* will be released publicly. The report will be available publicly online on November 22 at www.GBIreport.ca.

Building on the work of the Special Committee on Poverty in PEI, and in support of the statement in the current Mandate Letter to the Minister of Social Development and Seniors to “continue to advocate with the federal government in pursuing a joint pilot program for a Basic Income Guarantee,” this report presents a basic income model for a fully funded 5 to 7 year demonstration program in PEI.

The program would considerably reduce poverty for Islanders while being more cost-effective than previously presented models. This collaborative year-long process has been championed by economists, researchers, public servants, politicians, and advocates from Prince Edward Island and across the country.

Leading basic income experts and authors of the report alongside local anti-poverty advocates will take part in a media conference on November 22 to discuss the release of the report.

Presenting at the conference will be:

- Sidney MacEwen, Member, Legislative Assembly of PEI.
- Trish Altass, Research Coordinator with the PEI Advisory Council on the Status of Women, Partner at Leading Impact Consulting, Former Member, Legislative Assembly of PEI, and current member of the PEI Working Group for a Livable Income.
- Benoit Robidoux (report co-author), Former Senior Associate Deputy Minister, Employment and Social Development Canada.
- Dr. Evelyn Forget (report co-author), Economist and Professor, Community Health Sciences, Department of Medicine University of Manitoba.
- Marie Burge, The PEI Working Group for a Livable Income, Cooper Institute, and Coalition Canada basic income – revenu de base.

Date: Wednesday, November 22, 2023, at 10:30am

Location: Rotary Auditorium A, The Charlottetown Library and Learning Centre

For further information about the media conference:

Marie Burge

Phone number: 902-894-4573

Email address: cooperinstitute@eastlink.ca

Media contacts for information about the report will be available on November 22.

AVIS AUX MÉDIAS

Conférence de presse: Un nouveau rapport sur le revenu de base trace la voie à suivre pour l'Île-du-Prince-Édouard

Le 22 novembre 2023, une proposition de revenu de base garanti pour l'Île-du-Prince-Édouard sera rendue publique. S'appuyant sur les travaux du Comité spécial sur la pauvreté à l'Î.-P.-É. et en soutien à l'énoncé de la lettre de mandat actuelle au ministre du Développement social et des Aînés de « continuer à plaider avec le gouvernement fédéral en faveur d'un programme pilote conjoint pour un revenu de base garanti », ce rapport présente un modèle de revenu de base pour un programme de démonstration d'une durée de 5 à 7 ans entièrement financé à l'Î.-P.-É. Ce programme réduirait considérablement la pauvreté des habitants de l'Île tout en étant moins coûteux que les modèles présentés précédemment. Processus collaboratif d'une année, ce rapport a été soutenu par des économistes, des chercheurs, des fonctionnaires, des politiciens et des défenseurs de l'Île-du-Prince-Édouard et de l'ensemble du pays. Le rapport sera accessible au public en ligne le 22 novembre à l'adresse suivante: www.GBIreport.ca.

Les principaux experts du revenu de base et les auteurs du rapport, ainsi que les défenseurs locaux de la lutte contre la pauvreté, participeront à une conférence de presse le 22 novembre pour discuter de la publication du rapport.

Les intervenants de la conférence seront:

- Sidney MacEwen, membre de l'Assemblée législative de l'Î.-P.-É.
- Trish Altass, coordonnatrice de la recherche au Conseil consultatif de l'Î.-P.-É. sur la condition féminine, partenaire de Leading Impact Consulting, ancienne députée de l'Assemblée législative de l'Î.-P.-É. et membre actuelle du groupe de travail de l'Î.-P.-É. pour un revenu décent.
- Benoit Robidoux (co-auteur du rapport), ancien sous-ministre délégué principal, Emploi et Développement social Canada
- Evelyn Forget (co-auteur du rapport), économiste et professeur en sciences de la santé communautaire au département de médecine de l'Université du Manitoba.
- Marie Burge, The PEI Working Group for a Livable Income, Cooper Institute, et Coalition Canada basic income - revenu de base.

Date de la conférence: Mercredi 22 novembre 2023, à 10h30

Lieu: Auditorium Rotary A, Bibliothèque et Centre d'apprentissage de Charlottetown

Pour plus d'informations sur la conférence:

Marie Burge

Numéro de téléphone: 902-894-4573

Adresse électronique: cooperinstitute@eastlink.ca

Le communiqué de presse et les coordonnées des personnes à contacter pour obtenir des informations sur le rapport seront disponibles le 22 novembre.